



Council of the
European Union

113124/EU XXVII. GP
Eingelangt am 22/09/22

Brussels, 22 September 2022
(OR. en, fr)

12638/22

COMPET 724
IND 353

NOTE

From:	French and German delegations
To:	Council
Subject:	Joint non-paper on securing critical raw material supply - <i>Information from the French and German delegations</i>

Delegations will find attached a Joint non-paper from the French and German delegations on securing critical raw material supply, with a view to the meeting of the Competitiveness Council on 29 September 2022.

Point divers – non papier conjoint de la France et de l’Allemagne sur la sécurisation des approvisionnements en matières premières critiques

La guerre en Ukraine a une fois de plus mis en évidence **l'importance d'un approvisionnement stable en matières premières critiques pour des chaînes d'approvisionnement résilientes**. En parallèle, à mesure que la double transition vers un avenir vert et numérique progresse, la sécurisation durable d'un large éventail de ressources minérales devient de plus en plus cruciale.

Dans ce contexte, les matières premières critiques ont été incluses parmi les six secteurs définis comme stratégiques dans la **Déclaration de Versailles en mars 2022**. Concrètement, les chefs d’Etat et de gouvernement se sont engagés à réduire les dépendances de l’Union dans ces secteurs en établissant des objectifs de production européenne et en mobilisant différents leviers pour y parvenir (financiers, réglementaires et industriels).

La Commission a annoncé qu’elle travaillait à une initiative sur les matières premières dans sa communication de mai 2022 sur REPowerEU. Elle a précisé ces éléments lors du Conseil compétitivité du 9 juin dernier. Dans son discours sur l’Etat de l’Union du 15 septembre dernier, la Présidente de la Commission a confirmé cette initiative et insisté sur l’enjeu de sécuriser nos approvisionnements pour mener à bien les transitions écologique et numérique.

Afin d’alimenter les travaux de la Commission, la France et l’Allemagne ont travaillé conjointement à une **position commune** et souhaiteraient recueillir l’avis des autres Etats membres sur son contenu à l’occasion du Conseil Compétitivité du 29 septembre prochain.

En particulier, les autorités françaises et allemandes souhaitent **une législation sur les matières premières critiques (MPC) articulée autour de trois piliers** :

- Renforcer la gestion de crise des approvisionnements en MPC ;
- Vérifier et évaluer les instruments de financement existants pour soutenir les investissements nécessaires dans les projets de production de matières premières et de métaux critiques (mines, raffineries et capacités de recyclage) à l'intérieur et à l'extérieur de l'Union ;
- Assurer un cadre de marché durable et basé sur un commerce équitable.

Courtesy translation :

Any other business – Joint non-paper by France and Germany on securing critical raw material supply

The war in Ukraine has once again highlighted **the importance of a stable supply in critical raw materials to strengthen the resilience of Europe's supply chains overall**. At the same time, while we are progressing on the twin transition path towards a greener and a more digital future, securing a broad array of resources is more crucial than ever.

Against this background, critical raw materials were included in the six sectors defined as strategic in the **Versailles Declaration of March 2022**. During this summit, the heads of State and Government agreed to reduce the Union's dependencies in those sectors by defining concrete and specific European production targets using different levers (financial, regulatory and industrial).

In its REPowerEU Communication of May 2022, the Commission mentioned it was working on a critical raw materials initiative, whose content was further clarified during the Competitiveness Council of the 9th of June. In her State of the Union Speech, the President of the European Commission, Ursula von der Leyen, confirmed such initiative and insisted on the necessity to secure our supplies in order to successfully implement the green and digital transitions.

To contribute to the Commission's work, France and Germany have worked on a **joint position** and would welcome the opportunity to hear about other Member States' views on its contents during the Competitiveness Council of the 29th of September.

In particular, the French and German authorities would favor **a critical raw materials (CRM) legislation articulated around three pillars**:

- Strengthen the crisis management of CRM supplies;
- Check and evaluate existing financing instruments to support the necessary investments in projects for the production of raw materials and critical metals (mines, refineries, and recycling capacities) within the Union and outside it;
- Ensure a fair-trade and sustainable market framework.